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Vážení spoluobčané, milí přátelé, 

právě se vám do rukou dostalo poslední číslo obec-
ního Zpravodaje, jehož smyslem a účelem je poskyto-
vání aktuálních informací o dění v naší obci
a informování vás, občanů, o plánovaných událostech
a projektech, jak v končícím roce 2023, tak také v nad-
cházejícím roce 2024. Dovolte mi, abych vás v této sou-
vislosti pozvala na krátkou procházku nedávnou
minulostí a blízkou budoucností. 
Život v obci je spojen s mnoha unikátními zážitky

a zkušenostmi, které vytvářejí jedinečnou atmosféru
a komunitní duši. Jedním z klíčových prvků obce je čin-
nost obecních spolků. Právě spolky jsou hybateli spo-
lečenského života v obci. Proto je třeba jejich činnost
a schopnost vzájemné spolupráce vyzdvihnout a podě-
kovat členům všech spolků za jimi realizované akce.
V tomto okamžiku, především za skvělou organizaci
tradičních svatovavřineckých hodů, které, byť byly do-
provázeny nepřízní počasí, přesto neztratily nic ze svého
lesku a přitažlivosti; za hladký přechod dětí z prázdnin
do nového školního roku, díky tradičnímu rozloučení
s prázdninami; perfektní haloweenské párty či dobro-
družnému putování za světýlky. V této souvislosti nelze
opomenout překvapivě se rozvíjející Pub kvíz, který zí-
skává nejen mezi občany naší obce stále větší oblibu.
Nelze zapomínat ani na výtečnou činnost našich spor-
tovních klubů, neutuchající nadšení fotbalových trenérů
a v neposlední řadě elán aktivních seniorů. 

V okamžiku, kdy budete tento výtisk číst, bude za
námi další znamenitá společenská akce, a to nejen pre-
cizně připravená Kateřinská zábava, ale také první roč-
ník Rozsvícení vánočního stromu spojený s vánočním
jarmarkem. Jsem přesvědčena, že i tyto dvě akce, které
se mohly uskutečnit jen díky zapojení všech obecních
spolků, bez rozdílu jejich zaměření, zejména pak druhá
z nich, přispěly nemalou měrou k oživení společenského
života v obci.

Poslední kulturní akcí, která nás v tomto roce čeká,
je Vánoční koncert, který se uskuteční v kostele sv. Va-
vřince v předvečer Štědrého dne, tj. dne 23. 12. 2023
v 16 hodin. Doufám, že tento koncert bude krásným zá-
žitkem pro tělo, mysl i duši, dopřeje nám zklidnění a na-
ladí na nadcházející sváteční dny. Přestože se tato akce
koná prvním rokem, věřím, že natrvalo zakotví v akcích
pořádaných obcí, neboť je to něco, co nám umožní na
chvíli opustit své každodenní radosti i starosti a nechat
se unést do světa emocí a uměleckého zážitku.  

Nejen kulturou a sportem obec žije, pročež si na
tomto místě dovolím poukázat na některé další počiny.
Nejde si nevšimnout důležité modernizace křižovatky
místní komunikace ulic Blatná a Hrušovanská.
V obecné rovině lze uvést, že křižovatky jsou klíčovými

místy, kde se setkávají různé dopravní proudy a kde
často dochází k nehodám. Nejinak tomu bylo i v případě
této naší křižovatky, původně ve tvaru Y, která způso-
bovala zmatky nejen v otázce výjezdu, nájezdu na
a z ulice Hrušovanské, ale především v otázce přednosti
v jízdě při vjezdu do křižovatky z ulice Hrušovanská na
ulici Blatná, kde mnoho řidičů nerespektovalo tzv. pra-
vidlo pravé ruky a docházelo ke kolizním situacím. Úče-
lem a smyslem její rekonstrukce, plánované od roku
2020, byla snaha o zvýšení bezpečnosti a plynulosti do-
pravy, což současná úprava křižovatky ve tvaru T spl-
ňuje, neboť z jejího tvaru je otázka přednosti bez
jakýchkoli pochybností zřejmá. Navíc je silniční těleso
odděleno od chodníku zeleným travnatým pásem, což
činí daný prostor nejen bezpečným, ale i oku a přírodě
lahodícím.

Nejen o tuto novou zelenou plochu se bude starat
nová technická četa obce, která je nepostradatelným
prvkem pro každou obec. Do začátku byla vybavena
žacím traktůrkem a multikárou. Obě tato vozidla jsou
a budou využitelná pro aktuální zimní údržbu i násled-
nou údržbu letní. S novou technickou četou se můžete
setkat nejen při práci v obci, ale také při návštěvě sběr-
ného dvora. Věřím, že nová technická četa, která přináší
nové dovednosti a zkušenosti, se stane neocenitelným
pomocníkem a přínosem pro obec. 

Náhledem do blízké budoucnosti v podobě roku 2024
lze zjistit, že naším cílem je dokončení výsadby zeleně
na ulici Rajhradská a s tím spojené dokončení osvětlení,
stejně jako osvětlení ulice Hrušovanské. Chtěli bychom
fakticky realizovat opravu ulice Nádražní a ulice Brněn-
ské, kde je v plánu také vybudování chodníku a dotáh-
nout do úspěšného stavebního povolení projektovou
přípravu opravy ulice Polní. Dalším projektem určeným
k dokončení je dlouho plánované oplocení mateřské
školy. Mimo tyto rozsahem i finančně velké projekty nás
zaměstnává příprava projektové dokumentace na rekon-
strukci či novostavbu sokolovny za současného hledání
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dotačních možností. V hledáčku nejvyšších priorit zůs-
tává i nadále schválení Územního plánu obce Vojkovice.

Milí spoluobčané, obracím se na vás všechny s opa-
kovanou prosbou, která se týká parkování před domy.
Prosím, chovejme se k sobě ohleduplně a uzpůsobme
parkování před svými domy na všech ulicích obce tak,
abychom umožnili všem bezproblémový průjezd,
především pak vozidlům integrovaného záchranného
systému. Obec, ač by mohla, nemá zatím zájem nešvar
v podobě nesprávného parkování řešit formou represe,
neboť předpokládá, že domluva je účinnější metodou.
Uvědomme si, že v důsledku nesprávného parkování se
k nám a našim blízkým nemusí očekávaná pomoc dostat
včas nebo se k nám nedostane vůbec, což může mít fa-
tální důsledky. Parkovacích míst je v obci dostatek, jen

je třeba čas od času ujít pár kroků navíc, což má v ne-
poslední řadě pozitivní vliv i na naše zdraví. Přestaňme
tedy sobecky hledět jen na své výhody a pohodlnost
a přemýšlejme, zda svým chováním a jednáním neome-
zujeme ostatní; zkusme toto pravidlo aplikovat nejen při
parkování, ale i v běžném životě. Respektujme se.

Na závěr mi, vážení spoluobčané, dovolte za celou
obec a obecní úřad popřát vám opravdu klidné a pří-
jemné svátky vánoční a v novém roce 2024 především
pevné zdraví, veselou mysl a spoustu splněných přání -
prostě vše dobré v roce 2024. 

JUDr. Jitka Šmídová, starostka obce

Rada obce 10. 5. 2023 schválila: 
• Nákup přenosného ozvučovacího systému Vonyx

VSA700 15“, dodavatel Tomáš Skok, IČ 01813501,
Frýdek – Místek, Antala Staška 2374, v ceně do
10.000,-Kč vč. DPH.

Rada obce 14. 6. 2023 schválila: 
• Smlouvu o vykonání přezkoumání hospodaření

obce za rok končící 31. prosincem 2023 mezi společ-
ností K auditors, s.r.o., IČ 29220017, se sídlem Veveří
102, 616 00 Brno a Obcí Vojkovice.

• Cenovou nabídku společnosti ENVIPARTNER,
s r.o., IČ 28358589, na realizaci povodňové prohlídky
obce Vojkovice v souladu se zákonem č. 254/2001 Sb.,
o vodách ve znění pozdějších předpisů.

Rada obce 7. 7. 2023 schválila: 
• Rozhodnutí o výběru dodavatele na realizaci ve-

řejné zakázky „Vojkovice, technické řešení křižovatky
silnice III/41618 a místní komunikace ul. Blatná“ - SWI-
ETELSKY stavební s.r.o. odštěpný závod Dopravní
stavby MORAVA, Jahodová 60, 620 00 Brno, IC
48035599, za cenu 1.687.292,19 Kč bez DPH.

Rada obce 13. 9. 2023 schválila:
• Rozhodnutí o výběru dodavatele na realizaci ve-

řejné zakázky „ŘEŠENÍ ZELENĚ PROSTRANSTVÍ
ULIC DRUŽSTEVNÍ A RAJHRADSKÁ" – Ing. Martin
Dratva, IČ 69759944, Příční 378, Hrušovany u Brna, za
cenu 458.984,36 Kč vč. DPH.  

Rada obce 20. 9. 2023 schválila:
• Cenovou nabídku Ing. Bořka Dvořáka, IČ

49135805, Brumovice 276, na zpracování Manipulač-
ních řádů rybníků Šimlochy a Šejba v ceně:

- rybník Šejba za částku 15.000 Kč 
- rybník Šimlochy za částku 17.000,-Kč

Rada obce 4. 10. 2023 schválila:
• Smlouvu o poskytnutí nadačního příspěvku ve výši

139.440,- Kč na realizaci projektu „Ve stínu stromů“
(zahrnující především výsadby stromů na ulici Rajhrad-
ská) mezi Nadací Partnerství, IČ 45773521, Údolní 33,
602 00 Brno a Obcí Vojkovice. 

Rada obce 25. 10. 2023 schválila:
• Rozhodnutí o výběru dodavatele na dodávku ve-

řejné zakázky malého rozsahu „Nákup komunální tech-
niky – vozidlo“ - Auto SAS s.r.o., IČ 49679139, Ke
Dvoru 780/10, 160 00 Praha 1, provozovna Rychnovská
577, 517 01 Solnice za cenu 1.204.590 Kč bez DPH.

Zastupitelstvo obce 7. 6. 2023 schválilo:
• Zveřejnění záměru směny pozemků parc. č. 5017,

k. ú. Hrušovany u Brna, LV 2293 za pozemky k. ú. Voj-
kovice u Židlochovic LV 1173 o výměře 2031 m2.

• „Síť sociálních služeb pro rok 2024 v ORP Židlo-
chovice“

• Příspěvek Obce Vojkovice v rámci dotačního
programu „Podpora základních činností v oblasti posky-
tování registrovaných sociálních služeb občanům města
Židlochovice a občanům správního obvodu ORP Židlo-
chovice pro rok 2023“ ve výši 80.558,-Kč“

• Zveřejnění záměru na prodej části pozemku parc.
č. 145, k. ú. Vojkovice u Židlochovic, zapsaného na LV
10001 pro Obec Vojkovice, k. ú. Vojkovice u Židlocho-

Ze zasedání rady a zastupitelstva obce Vojkovice
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vic, v rozsahu dle situačního nákresu pro účely výstavby
kioskové trafostanice v ulici Vodní. 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí:
• Spolufinancování výstavby nového úseku cyklos-

tezky Brno - Vídeň v úseku Hrušovany u Brna - Vojko-
vice v předpokládané výši cca 750 000 Kč, a bezúročnou
půjčku svazku Cyklistická stezka Brno - Vídeň na reali-
zaci projektu v předpokládané výši cca 1 500 000 Kč na
rok, a převzetí vybudovaného úseku na katastru obce do
majetku po době udržitelnosti (5 let).

Zastupitelstvo obce 13. 7. 2023 schválilo:
• Nákup komunální techniky (dlouhodobého

hmotného majetku) pro účely letní a zimní údržby obce
v celkové hodnotě do 2 milionů korun. Zastupitelstvo
obce pověřuje starostku obce uskutečněním výběrového
řízení v této věci. 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí:
• Záměr realizace kamerového systému v obci Voj-

kovice. 
• Zprávu o posouzení splnění podmínek účasti

a hodnocení nabídek na veřejnou zakázku: „Vojkovice,
technické řešení křižovatky silnice III/41618 a místní
komunikace ul. Blatná“.

• Rozhodnutí o výběru dodavatele na realizaci ve-
řejné zakázky „Vojkovice, technické řešení křižovatky
silnice III/41618 a místní komunikace ul. Blatná“.
Forma zadávacího řízení – zakázka malého rozsahu. 

• Obchodní podmínky smlouvy o dílo pro veřejnou
zakázku na stavební práce „Vojkovice, technické řešení
křižovatky silnice III/41618 a místní komunikace ul.
Blatná“. 

Zastupitelstvo obce 6. 9. 2023 schválilo:
• Smlouvu o spolupráci mezi obcemi Vojkovice

a Hrušovany u Brna a financování akce „Technická
pomoc: Vojkovice – rybník Šejba: Zlepšení funkcí“,
s cenou díla ve výši 77.440,-Kč vč. DPH a příspěvek
obce Hrušovany u Brna pro obec Vojkovice ve výši
51 575,04 Kč vč. DPH z celkové ceny díla. 

• Neinvestiční transfer mezi obcemi Vojkovice
a Hrušovany u Brna ve výši 52.000,-Kč, v souvislosti
se Smlouvou o spolupráci mezi obcemi a financování
akce „Technická pomoc: Vojkovice – rybník Šejba:
Zlepšení funkcí“.

• „Úpravu a rozšíření kamerového dohledového
systému v obci Vojkovice“ v celkové hodnotě do
1.100 milionu Kč. 

Zastupitelstvo obce 1. 11. 2023 souhlasí:
• S „Dostavbou bezpečných úseků na cyklotrase

Brno – Vídeň, v úseku Vojkovice - Hrušovany",
v k. u. Vojkovice u Židlochovic, parc. č. 2090, LV
10001, pro Obec Vojkovice a k. u. Hrušovany u Brna,
parc. č. 5047, 5051, LV 2293, pro Obec Hrušovany, dle
přiloženého situačního plánu.

Zastupitelstvo obce vydává:
• Obecně závaznou vyhlášku obce Vojkovice

o místním poplatku za obecní systém odpadového hos-
podářství, na základě ust. § 14 zákona č. 565/1990 Sb.,
o místních poplatcích, ve znění pozdějších předpisů
(dále jen „zákon o místních poplatcích"), a v souladu
s ust. § 10 písm. d) a úst. § 84 odst. 2 písm. h) zákona
č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění poz-
dějších předpisů.

Tradiční Vojkovické Hody: ostré výzvy nepřízně počasí
Letošní rok přinesl do Vojkovic nejen očekávané ra-

dosti s tradičními hody, ale i nečekané výzvy v podobě
nepřízně počasí. Přestože deštivé a větrné počasí posta-
vilo před pořadatele a stárky náročné úkoly, obec se sjed-
notila v odhodlání udělat z Vojkovických hodů
nezapomenutelnou událost.

Ačkoli kapky deště a vítr zkoušely stabilitu slavností,
úsilí pořadatelů, rodičů a dobrovolníků z řad obyvatel
obce vytvořilo důstojné podmínky  v prostorách naší
stařičké sokolovny.

Program hodů proběhl v nezměněné podobě a snad
se všichni návštěvníci dobře bavili při páteční cimbálové
muzice Aleše Smutného, sobotní moderně s kapelou Dre-
ams band a nebo v neděli s dechovou kapelou Blučiňáci.
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Rekonstrukce zeleně v křižovatce ulic Rajhradská – Družstevní

Vojkovické hody se letos staly příběhem odhodlání a síly komunity proti nepříznivým podmínkám. Každému,
kdo přispěl ke zdárnému průběhu hodů moc děkujeme.

Marek Zámečník

V roce 2022 byla ukončena rekonstrukce vozovky
v ulici Rajhradské. A značných změn doznala i zelená
veřejná prostranství. Řada stromů musela být vykácena,
vznikla nová parkovací stání a bývalé zahrádky nahra-
dila rozsáhlá zelená plocha. 

Vzhledem k tomu, že se jedná o místo hojně navště-
vované – především rodinami s dětmi, myšlenka vytvo-
řit zde parkovou úpravu se přímo nabízela. Zpracování
návrhu bylo zadáno Ing. Martinu Dratvovi. Zpracovaný
návrh byl poté veřejně projednán na únorovém „šálku
čaje“ a dále upraven na základě připomínek občanů.
K parkové úpravě tak přibyl třeba šlapákový chodník,
který napříč „roklí“ spojí zastávku autobusu s ulicí Raj-
hradskou, další stojan na kola, nebo třeba záhon růží. 

Samotný návrh obsahuje výsadby stromů, keřů, tr-
valkové záhony, ale i mobiliář – lavičky, odpadkové
koše, stojany na kola a nechybí ani dětský prvek. Sa-
motná realizace byla naplánována do dvou etap.
V první, která byla zahájena letos na podzim, dojde
k výsadbě většiny zeleně, ve druhé, která by měla na-
vázat v příštím roce, bude doplněn zmiňovaný mobiliář. 

Pro realizaci výsadeb stromů se podařilo získat fi-
nanční podporu z grantu Nadace Partnerství ve výši 139
000 Kč. Věříme, že nově vysazená zeleň nejen sníží
množství hluku a prachu z rušné silnice, ale svým stí-
nem zpříjemní život místním obyvatelům a v kombinaci
s mobiliářem potěší i návštěvníky. 

Ing. Miroslava Floriánová

Ošetření mladých výsadeb s podporou JMK
Celkem 144 převážně mladých stromů bylo letos ar-

boristicky ošetřeno díky grantu Jihomoravského kraje ve
výši 59 200 Kč v rámci programu Podpory adaptačních
opatření na změnu klimatu. Celkové náklady, kofinan-
cované z rozpočtu obce, se vyšplhaly na 109 142 Kč.
Ošetření se tak v jarních měsících dočkala nová alej
podél silnice na Židlochovice, výsadby v ulici Mlýnská,
výsadby javorů a habrů u kurtů, tři vzrostlé břízy v ulici
Nádražní, dvě lípy a alej javorů na hrázi rybníka Šimlo-
chy a nejmladší výsadby ve Vojkovické vrbovně. 

V listopadu pak proběhla poslední část ošetření,
a sice provedení řezu na třešních v ulici Blatná. Ve spo-
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lupráci s firmou Šarapatka s.r.o., která o stromy v obci
dlouhodobě pečuje, byl nahrazen doposud prováděný
řez na hlavu tzv. popouštěcím řezem, díky kterému zů-
stala zachována část výhonů. Pokud se tento záměr po-
daří a stromy zareagují tak, jak doufáme, mohli bychom
se v jarních měsících po letech dočkat i kvetoucí aleje.
Držme si palce. 

Ing. Miroslava Floriánová

Pasport zeleně v k. ú. Vojkovice
V letních měsících proběhla v katastru obce Vojko-

vice inventarizace stromů. Jak taková inventarizace vy-
padá? V první řadě byly na základě leteckých snímků
vytipovány vzrostlé stromy, jejichž zdravotní stav je
třeba dlouhodobě sledovat. Jednalo se především
o stromy v centru obce, ale doplněno bylo i několik
stromů nacházejících se v okolí, v místech, která jsou
hojněji navštěvovaná. 

V druhém kroku všechny tyto stromy osobně navští-
vil certifikovaný arborista ing. Aleš Fišr. Ten stromy
nejen změřil a vyfotil, ale především zhodnotil jejich
zdravotní stav a navrhl potřebné arboristické zásahy,
které by měly stromy udržet dlouhodobě zdravé a pro
svoje okolí bezpečné. Ve třetím kroku pak byly všechny
tyto informace zaneseny na portál Stromy pod kontrolou. 

A k čemu je taková inventarizace vlastně dobrá?
Díky této evidenci máme nyní přehled nejen o zdravot-
ním stavu stromů, ale také třeba o nákladech, které bude
třeba v rozpočtu obce na ošetření v nadcházejícím roce
vyčlenit. Veškeré provedené práce (ořezy, kácení, umís-
tění vazeb atd.) se na portál zaznamenávají, evidence je
díky tomu stále „živá“. 

Portál Stromy pod kontrolou můžete navštívit i vy.
Stačí na stránce www.stromypodkontrolou.cz kliknout
na tlačítko „mapa“ a poté vypsat název naší obce. Údaje
zanesené v databázi se veřejnosti zobrazí v omezeném
režimu, nicméně i přesto věřím, že vás tato virtuální pro-
hlídka stromů v obci zaujme. V první řadě ale doufáme,
že i díky tomuto kroku se nám podaří stromy udržovat
v co možná nejlepší formě, tak aby nám všem přinášely
pouze radost. 

Ing. Miroslava Floriánová
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Stavba povodňového parku se blíží do finále 

Blahopřání k jubileu

Fakt, který si každý může ověřit na vlastní oči – re-
vitalizace území u benzínky se pomalu ale jistě chýlí ke
konci. Místo pole zde na deseti hektarech vzniklo slepé
rameno Svratky a velká tůň, která byla doplněna poby-
tovým molem a dalšími rekreačními prvky. Vysazeno
bylo 300 stromů a 2 500 keřů, oseta byla travní plocha.
Slavnostní otevření se chystá na jaře, až budou veškeré
práce ukončeny a území se zazelená. Realizátorem opa-
tření v hodnotě bezmála 90 milionů je Město Židlocho-
vice.

Nový zemní val podél silnice, který nahradil původní
topolovou alej, byl osazen keři. Topolová alej podél
řeky byla naopak ošetřena, staré hlavové vrby byly oře-
zány. Podél řeky byly doplněny výsadby keřů – přede-
vším šípků a trnek. Jejich úkolem bude zabránit přístupu
lidem, tak aby tato část zůstala jako klidová zóna živo-
čichům. Lidé budou mít naopak možnost projít se kolem
slepého ramena a tůně, posedět na mole či lavičkách. V
jarních měsících by měla být zahájena stavba Lidlu za
silnicí, který bude s povodňovým parkem spojen „pod-
chodem“ pod silnicí. S ulicí Brněnskou by povodňový
park měla v budoucnu spojit lávka. Součástí povodňo-
vého parku bude také stezka pro pěší a cyklisty, která
spojí Vojkovice a Židlochovice. 

V samotném korytu řeky vznikly dvě menší hráze,
které umožnily zvýšení hladiny, v případě první z nich
o 30 centimetrů. Proud řeky usměrňují tři kamenité vý-
hony. Změnil se díky tomu částečně i charakter řeky. 

Podobné projekty vznikají v posledních letech na
více místech v celé republice, většinou jde ale o potoky
či menší říčky. Výstavba povodňového parku na pomezí
Vojkovic a Židlochovic tak i přesto zůstává unikátním
počinem. 

Dle příspěvku v Ekolistu zpracovala Miroslava Floriánová.

Osobní přání jubilantům je ve Vojkovicích již tradicí. Zástupkyně obce navštívily i paní Andělu Čupovou,
aby jí poblahopřály k úctyhodnému životnímu jubileu - 95 let. 
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Kulturní komise Obecního úřadu Vojkovice uspořá-
dala v listopadu zájezd na muzikál s největšími hity He-
leny Vondráčkové  Sladké mámení.
Muzikálová komedie s překvapivou detektivní záplet-
kou a ještě překvapivějším rozuzlením. V hlavních ro-
lích nás pobavili Marek Vašut, Sagvan Tofi, Jaromír
Nosek, Yvetta Blanarovičová, Bořek Slezáček a další.

Obdivovali jsme tanečnice v krásných kostýmech, které
nám vháněly energii do žil. Slzy smíchu, ale i obdivu v
nás vyvolaly převleky mužů v ženských kostýmech. Na-
cvičit chůzi, tanec a pohyby v lodičkách, to chce um a
odvahu.  

Lenka Zámečníková

Zájezd do divadla

Základní škola
Vážení,
ráda bych vás seznámila s činností naší školy v prv-

ních čtyřech měsících tohoto školního roku.
V prvním ročníku jsme přivítali 12 dětí, celkem do

naší školy dochází 63 žáků. V rámci zájmového vzdě-
lávání fungují dvě oddělení školní družiny, kam dochází
43 žáků. Ve spolupráci s agenturami Beru kroužky, Ryt-
mik, Veselá věda a s lektorkou paní Komosnou nabí-
zíme žákům tyto kroužky: keramický, výtvarný,
angličtinu (ta probíhá i v mateřské škole), floorbal,
street dance, vědecké pokusy, malý youtuber, robotiku. 

Co se týče doplňkových aktivit školy, vždy je volíme
tak, aby doplňovaly či rozšiřovaly základní vzdělávací
a průřezová témata našeho ŠVP. 

Už koncem září tak proběhla první část dopravní vý-
chovy na dopravním hřišti v Pohořelicích, další bude
následovat na jaře příštího roku. 

Všichni žáci si též mohli vyzkoušet základy první po-
moci ve výukovém programu První pomoc prakticky.
Žáci nižších ročníků navštívili planetárium a výstavu
hraček. 

V měsíci listopadu si každá třída vysázela na školní
zahradě svůj ovocný strom. Za celou organizací této
akce stojí paní Floriánová a my jí za to děkujeme. 

Jak jsem zmínila výše, v rámci inovativního vzdělá-
vání absolvovali žáci 4. a 5. ročníku výukové programy
zaměřené na programování, robotiku a umělou inteli-
genci. Za zmínku jistě stojí i zapojení některých žáků 5.
ročníku do matematické olympiády. 

Pestrý program nabízí žákům i školní družina. Zmí-

ním zde například pouštění draků, dýňování, kvízová
odpoledne či vědomostní a dovednostní stezky ve školní
zahradě.

Měsíc prosinec bývá každoročně bohatý na nejrůz-
nější kulturní akce:

Letos se naši žáci pod vedením paní učitelky Jelín-
kové opět podíleli na kulturním programu při rozsvěcení
vánočního stromu ve Vojkovicích. Navštívili jsme vá-
noční výstavu a vánoční dílny v zahradnické škole
v Rajhradě a v naší škole jsme pak připravili obdobné
vánoční dílny pro rodiče s dětmi. Toto radostné předvá-
noční období bývá již tradičně završeno programem ve
třídách. 

V následujících měsících proběhne ještě recitační
soutěž, další výukové programy zaměřené na prevenci
úrazů a na zdravý životní styl, matematická soutěž Cvr-
ček a Klokánek, testování Kalibro (pro žáky 5. ročníku),
noční čtení, májový běh a mnohé další.

Podrobný plán činnosti pro tento školní rok najdete
na stránkách školy: ww2.skolavojkovice.cz.

Velkou a dlouho připravovanou novinkou bylo zave-
dení elektronické třídní knihy v systému Bakaláři. Po
čtyřech měsících můžeme konstatovat, že přes počáteční
obtíže tento systém funguje.

Od září 2023 je naše škola zapojena do výzvy OP
JAK. Jedná se o čerpání dotace ze šablon EU; pro naši
školu činí tato dotace cca 1 000 000 Kč. Finanční pro-
středky budou kromě jiného využity na personální pod-
poru v ZŠ a MŠ, komunitní setkávání s rodiči či na
inovativní vzdělávání žáků. 
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Vážení, v závěru tohoto příspěvku mi dovolte podě-
kovat všem ochotným rodičům za podporu školy a za
pomoc při pořádání školních akcí. Velmi si vážíme
i sponzorských darů, které naše základní škola a ma-
teřská škola obdržely. Oceňuji též vstřícný přístup

obecního úřadu Vojkovice.
Přeji vám všem spokojené dny a především pevné

zdraví.

Libuše Matyášová, Ředitelka ZŠ a MŠ Vojkovice

V pátek 1. září jsme zahájili nový školní rok. V le-
tošním roce máme zapsáno 49 dětí (z toho 4 děti na-
stoupí v průběhu druhého pololetí). Náš pedagogický
sbor byl posílen o školní asistentku paní učitelku Ivu Zi-
chovou, která pomáhá v obou třídách. Do třídy Žabiček
nastoupilo 12 nových dětí. To mně věřte, že paní uči-
telky i asistentka mají plné práce. Pár dnů bylo slyšet
pláč při loučení s rodiči, ale to k začátku školního roku

patří. Děti se seznámily s uspořádáním třídy, umístně-
ním hraček, seznámily se s novými kamarády i s pra-
vidly chování.   Děti ze třídy Sluníček se těšily na středy,
kdy se z nich pravidelně stávali turisté a vycházeli na
delší procházky. Maminky nachystaly batůžek, pitíčko
a malou dobrůtku a už jsme vyráželi do okolí Vojkovic.
Kam jsme chodili?  Například do Holasic k tůňce Lud-
mile, k rybníku Šejba, ke koupališti za zvířátky, do

Mateřská škola
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parku v Židlochovicích, za mlýn ke starému dubu.
K paní Nemčekové jsme si zašli na koníčky. Poděkovali
jsme za pozvání i čas, který nám věnovala.                                                                                                                                                                                  

A co děti za první měsíce ve školičce prožily?
Kromě každodenní vzdělávací práce jsme se staršími
dětmi zajeli do divadla Radost na představení Operky,
kde jsme uslyšeli písničky z pohádky Tři bratři. Ve
školce zhlédly představení Kočičiny v provedení di-
vadla pana Ševčíka i Povídání o pejskovi a kočičce,
které nám zahrála paní Inka Horáková. Hledali jsme po-
klad sv. Václava, děti oslavily Hnědý den a k podzim-
ním aktivitám patřila i exkurze do zahradnictví. Poprvé
jsme zařadili do programu Halloween. Děti přišly ve
strašidelných kostýmech, soutěžily a tančily. Malé děti
pozorovaly bublající kotlík a děti ze třídy Sluníček dla-
baly dýni. Děkujeme maminkám za perníčky, sušenky
a malé drobnosti.                                                                                                                   

Dne 7. října jsme uspořádali vycházku rodičů s dětmi
na rozhlednu na Výhoně. Počasí nám přálo, a tak jsme
pouštěli i draky. U myslivny v Židlochovicích tatínci
rozdělali oheň, opekli jsme si špekáčky a příjemně strá-
vili sobotní odpoledne.                                                                                                                                                                                                       

K tradicím patří Dýňování na školním dvoře, které
uspořádalo sdružení Vojkovická rozinka.                                                    

V nejbližší době nás čeká program Stavitel mostů po-
řádaný MTU (Malá technická univerzita), beseda
s panem policistou o bezpečnosti dětí, mikulášská a vá-
noční besídka s nadílkou, vánoční besídka pro rodiče,
divadlo Kejkle s Vánoční pohádkou, vánoční výstava
v Rajhradě i s dílničkou. V druhém pololetí budeme pra-
covat podle ročního plánu MŠ.                                                                                                                                    

vedoucí učitelka Lenka Zámečníková

Neuvěříte, co se stalo na Kateřinské zábavě. Hrálo se, zpívalo a tancovalo do brzkých ranních hodin.
Jídla a pití bylo dostatek, takže každý si přišel na své. Atmosféru dotvořilo taneční překvapení. 
Letošní souboj o zástěrku byl napínavý až do poslední chvíle, ale vítěz mohlo být jen jeden a ten byl pasován

na nového Kateřinského krále 2023. Byl to opravdu nezapomenutelný zážitek a těšíme se další kulturní využití v
obci Vojkovice.

Vojkovické ženy z.s.  

Kateřinská zábava
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Babské hody v naší obci se stávají pomalu tradicí.
Už teď se těšíme na další šestý ročník, který se bude
konat 18. května 2024. Chystáme pro vás velké změny.
V průvodu po obci nám bude hrát dechová kapela Tu-
řanská Večerka a večer v místní sokolovně nás pobaví
kapela Na2fáze. Tuto kapelu jste mohli slyšet například
na hodech v Hrušovanech. Ve svém repertoáru má mo-
derní i lidové písně. Takže to bude klasická zábava tři
na tři.                                                                                                                                                                                   

Milé ženy, bavíte se rády, zpíváte a tančíte? Přijďte
mezi nás a rozšiřte naše řady! Budeme se scházet od 
1. února na obecním úřadě, vždy od 19.00 hodin. Re-
zervujte si pro sebe čtvrtky. 

Školačky budou nacvičovat ve škole pod vedením
paní Koňasové a Foldynové. 

Nejmladší děvčátka své představení nacvičí
v kroužku Lidových tanečků v mateřské školce.
Všechny se těšíme na květen a přemýšlíme: Bude pěkné
počasí? Přijdou lidičky? Budou spokojení? 

Uvidíme.  
Děkujeme obci a sponzorům za podporu.

Lenka Zámečníková

Vojkovické ženy - Babské hody  
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Letos v létě měl náš klub tu čest opět hostit Příměst-
ský tenisový tábor pro děti od 5 do 15 let. Dva týdny
plné radosti, soutěží a výuky tenisu přilákaly mnoho
nadšených mladých tenisových talentů. Je skvělé, že
zájem rodičů a dětí stoupá, letos se tábora zúčastnilo 29
dětí.

Přestože tenis byl hlavním zaměřením, tým organi-
zátorů pod vedením profesionálního trenéra p. Roberta
Klímy zajistil také různé soutěže a týmové aktivity, aby

podpořil týmovou práci a komunikaci. Děti měly příle-
žitost nejenom zdokonalit své tenisové dovednosti, ale
také navázat nová přátelství.

Jen to zázemí tenisových kurtů je nedostatečné pro
pořádání takových akcí, a proto se budeme snažit o vy-
budování důstojných prostor se šatnami, sociálním za-
řízením a klubovnou.

Za Tenisový klub Marek Zámečník

Letní radovánky na kurtu:  Příměstský tenisový tábor TK Vojkovice

SK Vojkovice
Vážení,
s blížícími se svátky máme za sebou podzimní část

fotbalové sezóny. Ta nám začala každoročním náborem
dětí do nejmladších věkových kategorií. Jsme velice
rádi, že děti mají i v dnešní době stále velký zájem spor-
tovat, což bylo vidět na počtu nových zájemců. 

V mládežnických kategoriích se staráme přibližně
o 90 dětí. Díky velkému počtu hráčů a skvělé práci tre-
nérů se postupně daří přihlašovat věkové kategorie,
které u nás chyběly. V současné době máme mládež-
nická družstva dorostu, mladších žáků, starší přípravky
a dokonce jsme přihlásili dvě družstva mladší přípravky.
Rozhodně ne posledním mládežnickým týmem jsou
naši nejmenší svěřenci, tedy předpřípravka. Ti sice ofi-
ciální soutěž nehrají, ale abychom jim doplnili trénin-

kovou přípravu a odměnili je za jejich práci, domlouvají
jim trenéři přátelské zápasy. Při pohledu na ně je vidět,
že mají z fotbalu upřímnou radost. Od dalšího ročníku
počítáme i s přihlášením družstva starších žáků a dru-
hého družstva starší přípravky. Tímto krokem budeme
mít pokryté všechny věkové kategorie, a to je základem
dalšího rozvoje fotbalu ve Vojkovicích. V řadě obcí, kde
nebyli schopni zajistit trenéry pro práci s mládeží, fot-
balové kluby z důvodu stárnutí dříve vychovaných
hráčů zanikají.

Co se týče dospělých kategorií, naše „Áčko“ hraje
1. A třídu krajských soutěží. Jejich výsledky jsou stří-
davé. Bohužel se jim často nedaří dotáhnout dobře ro-
zehrané zápasy a přicházejí o body v posledních
minutách utkání. Stále se ale jedná o mladé hráče a do-
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ufejme, že v jarní části soutěže budeme mít více příle-
žitostí jim zatleskat. Velkou radost nám ale dělá znovu
přihlášený B tým mužů. Ten je složený z kluků, kteří
v létě vyšli z dorostu, a je doplněný náhradníky
z A mužstva a několika dorostenci. Věkový průměr ce-
lého družstva je okolo 20 let a je někdy úsměvné, když
nastupují proti soupeři s průměrným věkem 35 roků
a více. V každém případě je fotbal opět baví a je to vidět
i na postavení v tabulce. Přesnější informace a řadu
článků o všech našich družstvech naleznete na našich
webových stránkách www.sk-vojkovice.cz.

Jak jsem zmiňoval už na začátku, blíží se nám Vá-
noce. Rád bych tedy využil této příležitosti a popřál
klidné prožití svátků a hodně zdraví všem, kteří mají

o fotbal ve Vojkovicích zájem a podporují nás třeba i jen
tím, že se na fotbal přijdou podívat. Chtěl bych také po-
děkovat rodičům za podporu jejich ratolestí. V dnešní
uspěchané době není bohužel ani toto samozřejmostí.
Děkujeme také všem našim sponzorům, kteří nás fi-
nančně podporují, a zejména Obci Vojkovice. Bez jejich
pomoci by fotbal ve Vojkovicích nemohl existovat.
Hlavní poděkování patří také všem funkcionářům
a hlavně trenérům. Každý z nich věnuje práci v našem
klubu stovky hodin ročně a to vše zdarma, ve svém vol-
ném čase. Tito lidé jsou základem všech našich úspěchů
a ještě jednou jim za jejich práci děkuji.

Roman Hanzlík
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Občanské sdružení VOJKOVIČÁCI, z. s. Vám všem děkuje za přízeň. Přejeme vám hodně
zdraví do nového roku 2024, abyste spolu s námi mohli trávit společné rodinné chvíle…

Dovolte mi malé ohlédnutí za uspořádanými akcemi:

ROZLOUČENÍ S PRÁZDNINAMI 26. srpna 2023
Letošní prázdninové setkání za vojkovickým mlýnem se sobotním

odpolednem neslo v duchu rodinných her a posezení pod altánem
u táborového ohně s večerním promítáním filmu pro děti. Děti si na-
konec odhlasovaly a zabalené do dek zhlédly film Super Mario Bros

ve filmu. Malinké děti si mohly zaskákat na nafukovacím hradě a pohrát si na dece, větší
děti si vyzkoušely házení míčky, střelbu z luku a plnily další připravené úkoly. Rodiče
s dětmi si mohli zahrát Člověče, nezlob se!, ping pong, badbinton, zakopat či zaházet
s míčem a jiné. Bez opékání špekáčku, čepované limonády a piva by to ani nebyla prázd-
ninová akce! Moc děkujeme všem návštěvníkům, kteří s námi sobotní odpoledne strávili!
Bylo to super! Musíme rovněž poděkovat všem, co se na akci podíleli. Děkujeme také všem sponzorům za zapůj-
čení zázemí akce: Milanovi Létalovi za dovoz setů k posezení a poskytnutí auta coby plátna, Obci Vojkovice za
sety k posezení a volné prostranství, hrušovanskému spolku Mišlenka, z.s. za půjčení skákacího hradu, pánům
Kratinovi a Skalskému za půjčení elektrických centrál, paní Veselé a panu Vyklickému za zapůjčení nádob na
vodu, panu Spáčilovi za zapůjčené opékací jehlice, Tomáši Hlouškovi za ozvučení, bez kterého by promítání ne-
bylo ono, panu Bachorcovi za půjčení reproduktoru, manželům Dvořákovým za darování herní lamino desky,
panu Tomanovi za pronájem altánu, rodině pana Romana Bohatého, rodině Dikantových a přátelům, panu Dvo-
řákovi za půjčení vleku, Lence Sládečkové s rodinou, Monice Bedanové, Janě Hrudníkové, Romanu Svobodovi,
Richardu Jelínkovi, Petru Dvořákovi, Jindřišce Šafrové, Petru Maršálkovi, Rosťovi Kyzlinkovi… a všem ostatním
kamarádům a vojkovickým seniorům, co nám pomáhají!

PŘÍŠTÍ ROK SE NA VÁS TĚŠÍME S VÍCE HERNÍMI PRVKY A NOVÝM FILMEM 24. SRPNA 2024.

Vojkovičáci zs.

Vojkovice_Vojkovice  05.12.23  9:12  Stránka 15



16

Vojkovice_Vojkovice  05.12.23  9:12  Stránka 16



17

HALLOWEENSKÁ PÁRTY S MUMIEMI 21.října 2023
Sobotní  říjnové odpoledne ve vojkovické sokolovně patřilo faraonům, mumiím a jiným příšerkám.
Společně jsme si zatancovali, zasoutěžili, nechali se namalovat, potetovat či vyfotit ve fotokoutku. Sladkou

tečkou byla cukrová vata a perníčky od Kamejky, vafle či párky v rohlíku. 
Děkujeme za vaši přízeň a pomoc s úklidem od Spolku Aktivních Seniorů Vojkovice, obci Vojkovice za pronájem

sokolovny, Tomášovi Hlouškovi za ozvučení, Petru Dvořákovi za přípravu projekce,  Romanu Svobodovi, Richardu
Jelínkovi, Silvii Dikantové, Petru Maršálkovi, Janě Hrudníkové, Danovi a Michalovi Typovským, Antonu Šafrovi,
Jindřišce Šafrové, rodině Kouřilových- Evě, Michalovi, Magdaléně, Míšovi a Emě, Marušce Šebestové, Karin Klí-
čové, Dagmar Hansgutové,  Lence Sládečkové, Andrei Křížové, Jaroslavu Raždíkovi, Radoslavě Kubátové, Věře
Navrátilové, Janě Kleinové, Evě Janíčkové, Aleně Dostálové, Luboši Bachorcovi, manželům Zámečníkovým a man-
želům Kapavíkovým a dalším.

Foto: Petr Dvořák, Žaneta Komínková, Dagmar Hansgutová, Silvia Dikantová
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PŘIPRAVUJEME pro vás opět tematický maškarní ples „PIRÁTI Z KARIBIKU“ 
na sobotu 17. února 2024 v naší sokolovně od 15:00 hodin do 19:00 hodin, na který jste srdečně zváni. Uvítáme

jakoukoliv pomoc. Děkujeme! 
Dagmar Šafrová- předseda OS VOJKOVIČÁCI, z.s.

KINO VE VOJKOVICÍCH? BUDE!
Tímto bychom vás chtěli pozvat na další promítání filmů v naší sokolovně. Promítat budeme celkem tři víkendy

v měsíčních intervalech. První promítání proběhne 5. a 6. ledna 2024. Během prvního promítacího víkendu zjis-
tíme, kdo je tajemná dívka Nimona, poté budeme cestovat z Barbielandu do skutečného světa, podíváme se do
Města živlů a nakonec vybuchne atomová bomba. Další promítací víkendy se uskuteční 2. a 3. února a 1. a 2.
března 2024. Více informací a podrobný program s obsahy filmů naleznete na našem Facebooku, kde vás budeme
pravidelně informovat o novinkách. Moc rádi vás tam uvidíme.

Kromě toho připravujeme promítání fotek a filmů z dob minulých ve spolupráci s Mgr. Ivou Tycovou, naší
dlouholetou kronikářkou, která si pro vás připraví povídání. Rádi zveřejníme i vaše fotografie, takže pokud byste

doma našli „poklady“ ze 70. a 80. let
a měli zájem se podělit, tak nám je
neváhejte poslat na email: tycova-
kronika@post.cz nebo přímo nám
na adresu: vojkovicaci@post.cz

Akce proběhne v březnu 2024 ve
vojkovické sokolovně. Termín ko-
nání bude upřesněn. Jste na ni sr-
dečně zváni.

Chtěli bychom poděkovat obci za
pronájem sokolovny a hlavně vám
za podporu a motivaci, bez které by
tyto akce nebylo možné uskutečnit.

za OS VOJKOVIČÁCI, z.s., Petr Dvořák  
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Ohlédnutí za mysliveckým rokem 2023
Dne 27. ledna 2023 se uskutečnil tradiční myslivecký

ples/poslední leč, který se těšil hojné účasti. Tento spo-
lečenský večer byl doprovázen bohatou tombolou, kde
největším lákadlem byla první cena ve zvěřinové tom-
bole, daněk. Před plesovou akcí nás trochu znepokojo-
valo, že původní domluvená kapela se rozpadla a museli
jsme hledat náhradu. Nakonec se však nová kapela po-
starala o skvělou hudbu a celý večer byl úspěšný.

Na jaře jsme tradičně provedli úklid větrolamu u
cesty na Syrovice a úklid podél cesty na Hrušovany.
Díky průběžnému úklidu bylo pro odvoz posbíraného
nepořádku třeba jen několika vozíků. Na jaře se také v
syrovickém větrolamu objevily dvě velké fůry nepo-
řádku, o které se postarala obec.

Věnujeme se také opravám mysliveckých zařízení,
někdy i jejich generálním opravám. Letos jsme provedli
důkladnou renovaci posedu v Šimlochách.

Během léta jsme v naší honitbě zaznamenali poby-
tové znaky prasete divokého. Je třeba podotknout, že di-
voká prasata se tu trvale nevyskytují. Nanejvýš sem
nějaký jedinec přijde v období zrání jeho oblíbených
plodin. Na podzim jsme oslavili 23. října svatého Hu-

berta mší ve Vojkovickém kostele. Za organizaci této
události patří velké poděkování panu Benediktu Čupovi.

Podzim znamená pro myslivce vrchol lovecké se-
zóny. Začátek října jsme zahájili lovem divokých ka-
chen a následoval lov bažantů a zajíců. První letošní hon
proběhl 4. listopadu, kdy na jeho závěr konstatoval náš
myslivecký hospodář Jindřich Toman úspěšný odlov
136 kusů drobné zvěře.

Toto roční ohlédnutí ukazuje, že Myslivecký spolek
Vojkovice je aktivní a zapojuje se do řady činností. Ne-
zmiňuji zde naše výjezdy za kolegy myslivci ze spřáte-
lených sdružení a honiteb ani letní lovy srnčí zvěře.
Vojkovice navštěvují kolegové i ze vzdálených Domaž-
lic a dovolím si říct, že se velice rádi do naší krásné voj-
kovické honitby vracejí.

Na závěr bych vám za náš spolek rád popřál klidné
prožití vánočních svátků a šťastný rok 2024. Také vás
zveme na Poslední leč/myslivecký ples, který se bude
konat v pátek 26. ledna 2024 v místní sokolovně. Vstu-
penky na tuto oblíbenou společenskou událost budou k
dispozici v předprodeji, který od začátku roku 2024
bude probíhat na myslivně každou neděli od 9:00 hodin.

Lukáš Koutný

Vojkovice_Vojkovice  05.12.23  9:13  Stránka 19



20

Rozinkový podzim začal již tradičně první víkend v
září pobytem pro rodiče a děti. Tentokrát jsme se vypra-
vili do rekreačního střediska Hutník poblíž Strážnice.
Tak trochu netradiční rekreační lokalita v těsné blízkosti
přehrady Lučina s obří „retro“ skluzavkou přinesla ro-
dičům spoustu nostalgických vzpomínek na dětství. Po-
časí nám opravdu přálo, a tak jsme si naplno užili i
koupání, při kterém někteří úplně zapomněli, kolik je
jim let. 

Námětem letošního pobytu byla pohádka Zlatovlá-
ska. A tak nemohl chybět Jiřík, kouzelný had ani král,
který nebohého Jiříka vyslal Zlatovlásku najít a přivést.
Naštěstí tu byly téměř tři desítky dětí a asi stejný počet
dospělých, kteří neváhali a Jiříkovi nabídli svoji pomoc.
Jen díky jejich odhodlání a plnému nasazení pak mohla
být Zlatovláska po celodenním putování a splnění řady
úkolů objevena a přivedena k panu králi. Náladu nám
nezkazil ani fakt, že pan král i Jiřík si nakonec Zlato-
vlásku odmítli vzít za manželku.  Holt, správného ta-
tínka už ani Zlatovláska nepřesvědčí. 

Za krásný víkend plný smíchu, kamarádství a slu-
níčka patří poděkování nejen organizátorům, ale i všem
účastníkům – bez jejichž ochoty si hrát a „přijímat
výzvy“ třeba v podobě hereckých rolí (do kterých byli
nominováni, aniž by to předem tušili) by to opravdu
nešlo. 

Další již tradiční akcí pak bylo Dýňování, které se
uskutečnilo ve čtvrtek 19. října na dvorečku Mateřské

školy. Svého dýňového bubáka si přišly vydlabat přede-
vším rodiny dětí z MŠ, ale nechyběli ani děti ze ZŠ, které
si o to radostněji a naplno užily i prolézaček, na které ve
školních lavicích můžou už jen s láskou vzpomínat. Le-
tošní Dýňování nám příjemně oživil fotokoutek, kde si
všechny děti nechaly udělat krásnou podzimní fotku. 

Rozinkový podzim pak tradičně uzavřela Cesta za
světýlky, která proběhla v černočerné tmě Vojkovické
vrbovny ve čtvrtek 9. listopadu. Počasí nám letos přálo,

a tak si tajemnou a tak trošku strašidelnou atmosféru
přišla užít bez mála stovka dětí v doprovodu dospělých. 

Co dodat závěrem? Čas běží, děti odrůstají a času na
bezstarostné hraní nám ubývá. Proto hledáme touto ces-
tou svoje nástupce ochotné navázat v naší činnosti, kte-
rým bychom rádi předali štafetový kolík :0).  Máte chuť
převzít některou z našich akcí? Nebo si vymyslet vlastní?
Ozvěte se nám na email mirka.drobilkova@post.cz. 

Za Rozinkový tým
Radka Dziedzinská a Miroslava Floriánová

Rozinkový podzim 2023
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jak jsem Vás informovala v předešlém čísle zpravo-
daje, tak nám covid všechny plány zhatil. Proto naše
rozhodnutí uspořádat po dlouhé době zájezd pro seniory
padlo prakticky ze dne na den.

Návrh navštívit Kovozoo byl s nadšením přijat. Je to
jediná zoologická zahrada v Evropě, kde nemají prob-
lém s krmením zvířat. Jednou ze součástí zoo je porod-
nice zvířat, kde jsme se s úsměvem dozvěděli, že tam
bolestí trpí především muži (když si ublíží při výrobě). 

Ve stejný den jsme si prohlédli areál  ,,Živá voda
Modrá'', kde jsme si prošli prosklený tunel se sladko-
vodními rybami, které proplouvaly přímo nad našimi
hlavami. Ale ryby nejsou to jediné, co zde můžete spat-
řit.Zájezd měl končit prohlídkou nedaleké Mohyly
Míru, ta byla bohužel zavřená. Přesto se ale náš výlet
vydařil a slunečné počasí nám přálo.

V pondělí 16. 10. 2023 v zasedací místnosti OÚ pro-
běhla beseda s policií. Dvacítka seniorů pokládala nad-
poručíku Dofkovi všetečné otázky, které se týkaly
převážně dopravní problematiky. Jelikož se hlavní za-
měření pana Dofka týká kybernetické kriminality, po-
učil nás ohledně stále vynalézavějších triků, jak
finančně poškodit nejen seniory. Myslím, že na zvládl
zodpovědět všechny naše otázky. Věřím, že jsme si
všichni vzali z této besedy ponaučení. 

Na konec listopadu připravujeme na obecním úřadě
hudební odpoledne pro seniory. Na letošním rozsvícení
Vánočního stromečku se také aktivně podílíme. Svaz
zdravotně postižených pořádá 16. 12. 2023 v Medlově
Vánoční koncert pro seniory. 

Budeme se těšit na Štědrý den, Vánoční svátky, 
Silvestr. A rok 2023 bude minulostí.
Čeká nás rok nový. Uvidíme, co nám přinese.

PF 2024 za Sdružení aktivních seniorů.
Radka Kubátová 

Vážení a milí spoluobčané,

Obecní knihovna Vojkovice
sídlí 1. patře Obecního úřadu a má otevřeno každou

středu od 15 do 18 hodin
Najdete zde - knihy pro malé děti  

- knihy pro velké děti   
- romány   
- detektivky  
- povinnou četbu pro studenty
- básně
- všehochuť z výměnného fondu

Pro děti pořádáme soutěž Lovci perel a pro dospělé
oblíbený cyklu besed o brněnském podzemí.         

A pokud jsem na něco zapomněla, najdete to na we-
bových stránkách knihovny www.vojkovice.knihovna.cz
a v online katalogu, kde můžete sledovat i novinky.

Jestliže máte tip na dobrou knihu nebo nějaký nápad
či připomínku, napište mi na adresu

mkvojkovice@volny.cz
Jarmila Kresová

Vojkovice_Vojkovice  05.12.23  9:13  Stránka 21



22

Sociální komise

Ve vestibulu OÚ je zdarma k dispozici brožura s ná-
zvem „Chci zůstat doma“. Určena je zejména seniorům
a jejich blízkým, kterým přináší stručný a praktický
návod na to, jak postupovat v situaci, kdy již potřebují
péči druhé osoby. Neméně užitečná je ale i pro
všechny, kteří se ocitli v situaci, kdy budou péči po-
skytovat. 

Brožura je praktickou pomůckou pro lepší orientaci
v systému poskytování péče a najdete v ní řadu cenných
informací např. o tom, jak funguje příspěvek na péči,
kde si zapůjčit kompenzační pomůcky, kde hledat pe-
čovatelskou službu a další. 

MUDr. Petr Kolegar

Vzpomínejme společně! 
I tentokrát jsme společně zapátrali po méně známých či doposud nezveřejněných fotografiích z časů minulých,

které se nacházejí v soukromých fotoarchivech, ale které by v žádném případě neměly zůstat zapomenuty. 
Věříme, že tato rubrika přispěje k zábavě a poučení nejen pamětníků, ale nás všech, kteří ulice Vojkovic pro-

cházíme dnes a denně a vlastně ani netušíme, jak zajímavá místa právě míjíme. Tentokrát na téma: Hurá do školy! 

Hromadná fotografie žáků české školy 
Do roku 1918 se ve Vojkovicích vyučovalo pouze německy. V roce 1919 začala působit také česká škola. A protože

nebyly žádné vhodné prostory, byl zabaven dům č. 43 v ulici Hlavní (druhý od kostela ve směru k centru obce), kde
škola kdysi byla. Z nedostatku vhodného místa byly jako třída upraveny i chlévy. Školu v tomto roce navštěvovalo 28
žáků, ale hned v roce následujícím se přidala i škola mateřská. Fotografie pořízená v roce 1925 zachycuje všechny
žáky navštěvující tuto školu. 

Historie Vojkovic 
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Moderní česká škola
Situace v budově původní české školy začala být neúnosná, proto se obec rozhodla pustit do výstavby nové.

V roce 1924 bylo v blízkosti kapličky (tedy v té době na samém konci ulice Nádražní), započato se stavbou nové
školy. Slavnostní otevření se konalo 23. května 1925. 

Školní rok 1983-84
Školu školou dělají ale především její žáci a učitelé. Školní rok 1983-84 a žáci narození v letech 1974/75.  Poznáte

holčičku v druhé lavici úplně vpravo? Školičkové paní učitelce Zámečníkové „škola“ skutečně přirostla k srdci  
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Školní rok 1985 – 1986 
Školní rok 1985-1986 a děti narozené v letech 1978/79. I zde můžete nalézt hned několik známých tváří, které

ve Vojkovicích potkáváte pravidelně. Škola tehdy sídlila v prvním patře dnešního obecního úřadu, zatímco v pří-
zemí sídlila Zvláštní škola, kam se sjížděli děti z širokého okolí.   

Škola před rekonstrukci
Fotografie školy z roku ca 2011, tedy z doby těsně

předtím, než se „převlékla“ do dnešní podoby. 

Škola po rekonstrukci
Fotografie školy z roku 2023

Děkujeme všem, kteří s laskavým svolením poskytli své fotografie a pro příští číslo zpravodaje vyhlašujeme
téma „Když se ve Vojkovicích rukovalo“. Na vaše fotografie z historie dávné i nedávné se budeme těšit na emailu
mistostarosta@vojkovice.info, případně i přímo na OÚ Vojkovice, a to až do konce dubna. Doplňujeme, že vaše
fotografie vůbec nemusíte „dát z ruky“, stačí nám kvalitní scan. 
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Zjistíte-li poruchu na veřejném osvětlení, můžete
tuto informaci předat přímo provozovateli, společnosti
ELTODO. 

Volat můžete zdarma 24 hodin denně na centrální
dispečink ELTODO na číslo 800 101 109, příp. můžete
využít i běžně zpoplatněná čísla 602 391 727, nebo 
731 124 160. 

Napsat můžete také na email poruchy@eltodo.cz,
nebo využít elektronický formulář na adrese
https://www.eltodo.cz/informacni-servis/hlaseni-po-
ruch/. 

Na každém sloupu veřejného osvětlení je umístěn re-
gistrační štítek s číslem. Uvedením tohoto čísla usnad-
níte dohledání sloupu při hlášení poruchy.

Hlášení poruch veřejného osvětlení
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Klub Vodáků Rajhrad uvítá nové členy
Klub Vodáků Rajhrad funguje již od roku 2008.

V současnosti máme cca 70 aktivních členů, kteří si
k nám našli cestu nejen z Rajhradu, ale i z Rajhradic,
Modřic, Brna, Holasic, Vojkovic, Židlochovic, Pohoře-
lic, Cvrčovic a Mikulova. Naši základnu máme na lodě-
nici v Rajhradě u Staré Pily nedaleko Benediktinského
kláštera.

Vodáctví obecně je vlastně formou turistiky, která vy-
užívá různé druhy plavidel.

Trénujeme děti od devíti let, které umí plavat, mají
rády vodu, chtějí poznat něco nového a nebojí se fyzické
námahy. Máme posádky mladších i starších žáků, juni-
orů, mužů i žen.

Naši členové se učí jezdit na laminátových pramicích
a kánoích a také na vzducholodích - raftech a paddle-
boardech. Klub také pořádá turistické a cyklistické vý-
lety, letní i zimní soustředění.

Naše venkovní tréninky během jarních a podzimních
měsíců probíhají u loděnice. Trénujeme běh, plavání,
jízdu na lodích. Nechybí ani přirozené otužování. Jeli-
kož na závodech jezdíme disciplínu "sjezd s vloženou
střelbou", tak na trénincích průběžně trénujeme i střelbu
ze vzduchovky. V zimních měsících zdokonalujeme pod
dohledem trenérů své plavecké umění na krytém bazénu
v Hustopečích

V jarních měsících se připravujeme na nejdůležitější
část sezóny, tedy sérii závodů rychlostních pramic se-
stávajících se ze slalomu, sprintu, sjezdu s vloženou
střelbou a plavání. Jednou za rok závody také sami po-
řádáme.  Závěrem série závodů je Mistrovství České re-
publiky ve vodáckém víceboji.

V uplynulé sezóně jsme se zúčastnili celkem pěti zá-
vodů a získali spoustu zlatých, stříbrných, bronzových
i tzv. „bramborových“ medailí. Zároveň jsme vybojo-
vali pohár za rok 2023 v kategorii mužů a mistry repu-
bliky se staly posádky mužů PIRANĚ, juniorek
MORAVANDY a starších žáků BANÁNI. Po letech se

nám podařilo vytvořit ženskou posádku COSMOPOLI-
TAN, která během závodů prokázala velký pokrok. 

Vodáctví chce výdrž, odhodlání a cílevědomost,
stejně jako je tomu v každodenním životě. Je důležitý
cíl, nebo cesta? A co když cesta je cíl?

Spíše než na talentu jednotlivce záleží na jeho pří-
stupu a schopnosti pilně pracovat na vlastním zlepšení.

Ve vodáckém kolektivním sportu se  vždy vyhrává
i prohrává společně. Posádka sdílí společné emoce, ra-
dost z výhry i smutek z porážky. Pokud se někomu něco
nepovede, může se potýkat kromě výčitek svědomí
i s hněvem a zklamáním ostatních. Není to jednoduché
vyrovnat se se svou rolí v posádce, nežárlit na ostatní,
že jsou lepší, a naopak je podporovat. Někdo má velké
ambice, ale malé praktické dovednosti, a někdo jako by
se s pádlem v ruce narodil, ale nemá žádné ambice. Tý-
mová jízda na lodi předurčuje nutnost spolupráce a ko-
munikace. Je to dobrá škola pro děti - zapadnout do
týmu, naučit se vycházet, navázat sociální kontakty,
okusit pocit rivality, navíc se přirozeně posiluje smysl
pro zodpovědnost, a vztahy nemusí být vždy jenom
dobré.

Přemluvit potomka, aby se zvedl od počítače, se
mnohdy jeví jako nadlidský úkol...

Je to  nenáročný sport pro každého, kdo má rád vo-
dáctví. Proto, pokud byste si ho chtěli vyzkoušet, nevá-
hejte a přijďte se podívat na trénink. Trénujeme každé
pondělí a čtvrtek od 17:00 do 19:00 u Staré Pily v Raj-
hradě. Rádi uvítáme děti, mládež a dospělé, kteří by
mohli posílit stávající a nové posádky.

Veškeré aktuality včetně fotografií najdete na našich
facebookových stránkách @KlubVodakuRajhrad.

Srdečně  zdravíme všechny naším vodáckým 
pozdravem  AHOOOOOJ!
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V dnešní době, když něco potřebujete, prostě zajdete
do obchodu nebo objednáte zboží přes internet a ono už
k vám doputuje samo. Ale na počátku 19. století tomu
tak nebylo a každá obec se musela zásobit sama. Ani
Vojkovice nebyly výjimkou. Každý se živil, jak uměl.
Tak tu například byl obecní pasák krav Procházka,
pasák koní Tesař nebo ponocný Petřina. Kdo byl nema-
jetný, pracoval jako nádeník, ti šťastnější byli domkáři
nebo chalupníci a měli malé políčko, které je živilo. Ve
Vojkovicích žilo velké množství, dnes bychom řekli
soukromých zemědělců, nejvíce čtvrtláníků, tedy sed-
láků s 4,6 ha půdy, ale našli byste tu celou řadu půllá-
níku, třičtvrtěláníků i láníků, kteří vlastnili 18,3 a více
ha polí, lesů a luk. Na domě č. p. 89 byste našli tesaře
Kleina a vazače Koláčka, na č. p. 8 měl svou dílnu krejčí
Hausmann, na č. p. 32 bydlel cihlář Biller, na č. p. 49
byl stolař Kratochvíl a ševcovský mistr Kölbl, a jeho

konkurent Prokeš bydlel na č. p. 45, na č. p. 51 bydlel
řezník Novák i s pomocníkem Jelínkem, na č. p. 4 byd-
lel mlynářský tovaryš Březina, na č. p. 52 kovářský
mistr Klimsch a na č. p. 55 byste si zašli za panem Bře-
zinou, obchodníkem s moukou. Nemohl chybět ani hos-
podský Raus, farní šafář Svoboda nebo učitel Nentwich,
který učil na č. p. 43. Na č. p. 22 bydlela Sibila Rausová,
porodní bába, kterou v roce 1816 vystřídala z č. p. 24
Eleonora Klimschová. Pokud by to ještě nestačilo, ve
Vojkovickém lese v té době bydleli cikáni Danielovi pů-
vodem z Oslavan, kteří se živili drátováním. Ve výčtu
živností chybí pekař, protože chléb si pekla každá hos-
podyňka sama doma, nebyl tu ani pláteník, hodinář,
holič nebo rakvář, za těmi se jezdilo nejčastěji do Ži-
dlochovic.

Mgr. Iva Tycová

Živnosti ve Vojkovicích na přelomu 18. a 19. století
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Narozené děti od 1.6. do 30.11. 2023
Anděla Vondráčková 2.7.2023
Dominik Jelének 12.8.2023
Eliška Nečasová 19.9.2023
David Sládeček 4.10.2023
Tomáš Novák 11.10.2023

Životní jubilea od 1.6. do 30.11. 2023
Ludmila Kadlecová 65
Zdeňka Komínková 65
Mariya Strouhalova 65
Jarmila Kresová 65
Jaromír Pouza 65
Helena Gazdová 65
Benedikt Čupa 70
Aloisie Kučerová 75
Svatoslava Hanušková 75
Jiřina Lechnerová 75
Jiří Šafařík 75
Pavel Polzer 75
Jiří Krejčí 75
Jindřich Toman 75
Jaroslava Dohnalová 75
Helena Wagnerová 75
Magdalena Režná 80
Jiřina Kratinová 80

Emilie Hlivová      80
Květoslava Kovarčíková 81
Libuše Kryšpínová 81
Helena Šafránková 82
Jan Frank            83
Alena Buchtová 84
Zdeněk Kratina 84
František Novák 85
Věnceslava Žáková 85
Anežka Fraňková 86
Alžběta Liberdová 86
Zdeňka Remková 88
Ludmila Dvořáková 88
Václav Dvořák 88
Marie Bedřichová 89
Zdeňka Kolegarová 90
Jan Jirák 90
Anna Kameníková 95
Anděla Čupová 95

Úmrtí  od 1. 6.  do 30. 11. 2023
Jarmila Zámečníková   15.7.2023
Lubomír Spáčil 28.7.2023
Vlastimil Lukášek            5.8.2023
Svatopluk Janíček         20.09.2023
Jaroslav Strouhal 10.11.2023

Společenská kronika 

Těžko srovnávat současnou dobu a tu minulou, sou-
sedské vztahy nevyjímaje. Ale snad jako jen nostalgic-
kou vzpomínku na některé dřívější principy
sousedského soužití vás seznámím se zvláštním dnem
zemědělců, který nazývali „Jiringtoch“. Dříve normální
princip, kdy měli lidé svoje koně v chalupách a odpadky
uprostřed svého dvora, je dnes vytlačován oboustranně
přeplněnou ulicí parkujícími auty. A nárokování si ve-
řejného prostoru na základě, jakože svých práv, ale už
ne povinností, má dnes bohužel již punc všední obvy-
klosti. 

Když vojkovičtí sedláci a rolníci skončili své jarní
práce na poli, mohli si jeden den bez jakýkoli výčitek vzít
volno. Tím dnem byl 24. duben, svátek svatého Jiří. Tech-
nickou podstatou toho dne byla kontrola hraničních ka-
menů jednotlivých pozemků, zda jsou na svém místě
a zda někteří ziskuchtiví sousedé nezaorávali během roku
cizí půdu nebo obecní cestu. (Jaká škoda, že se tento zvyk
neudržel, že?). Kontrolu prováděly dvě skupiny složené
ze zástupců zemědělců a obce. Jedna skupina kontrolo-
vala v prvním kole zemědělské části Vojkovic (názvy
jsem nucen ponechat v originále): Rohrbacherfeld,

Schelmlöcher, Laatzer a Zwergsfeld, druhá skupina pak
Neugartln, Heugrund, Hinterfeld, Kaiserstrasse a setkala
se s první skupinou na Sobotowitzer Weg. Byl tedy kon-
trolován stav hraničních kamenů, zda se nezměnil a zá-
roveň proběhla kontrola stavu setby. Ve druhém kole
procházely skupiny louky a Steggartln a na druhé straně
přes Waldgartln a Schachen. Odpoledne se všichni voj-
kovičtí rolníci sešli na radnici, kde byly potvrzeny hra-
niční kameny a hranice pozemků, jakož i další rolnické
záležitosti.

V dřívějších dobách se před kontrolním dnem porá-
želo tele. Ráno byl snídaňový guláš a po návratu pečeně,
řízek a pití zdarma. Na přelomu století byla ale tato tra-
dice zrušena. Zůstal jen úřední poplatek na výdaje akce.
To však nic neubralo z tradice tohoto svátečního dne
a nadále byl tento den slaven často i do ranních hodin.
Druhý den, na den svatého Marka, se po polích konalo
slavnostní procesí a někteří „včerejší bouřliváci“ byli
tak potěšeni, že se mohli projít na čerstvém vzduchu
a „větrat“.

Richard Večeřa
Někdy příště: Josef V. Rejzek – Nezradili

Der Jiringtoch 
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Slovo má pan Vladimír Chromek a pokračujeme
s výpisky z Malé kroniky sokolské ve Vojkovicích.

Na členské schůzi konané dne 9.dubna 1947 byla od-
hlasována pracovní povinnost pro muže 15, ženy 10 a do-
rost 15 hodin měsíčně. Neodpracovaná a neomluvená
hodina bude proplácena Kč 12,60. Nepamatuji se, že by
někdo z těch některých laxních členů zaplatil, byť jen 1
Kčs. Na této členské schůzi byla též projednána otázka
finanční. Na hotovosti je 25.251,40 Kčs a na spořitelní
knížce 15.000 Kčs. Odbornou zprávu po stránce příprav
na adaptaci sokolovny podal br. asis. stavitel Oldřich Kra-
tochvíl, mladší bratr starosty. Tento bude pro příště úzce
spolupracovat s členy stavební komise br. B. Kratochví-
lem, V. Ftáčníkem, J. Prokopem a Vl. Chromkem. Usne-
seno započít s odbornými pracemi 12. dubna 1947. 

Další členská schůze se konala 20. srpna 1947. Br.
Karel Horáček podal návrh na ustavení divadelního od-
boru. Volba divadelních činovníků vyzněla jednohlasně.
Br. starosta B. Kratochvíl si vzal na starost opravu
studny a projednání dodání studničních rour od br. J. Je-
řábka. Byl také podán návrh na pořádání „Vinobraní“,
stanoveni pořadatelé a k tanci bude hrát hudba „Adam-
Jazz“ z Rajhradu (orchestr mladých lidí, většina jsou to
sokolové a sportovci. Hudba je populární v celém okolí,
i ve Vojkovicích). Na jejich sportovně-hudební kabaret
přišlo mnoho zájemců i mimo vojkovické a čistý příjem
(hudba si nedala zaplatit) byl vítaným přínosem do so-
kolské pokladny. Přesto, že nám nebyl dosud vyřízen

příděl do vlastnictví, podáváme dne 21. srpna 1947
ONV v Hustopečích žádost k přestavbě domu č. 68 na
sokolovnu. Dne 14. září 1947 obdržela naše jednota
výměr, kterým se přestavba podle předložených plánů
povoluje.

Kontrola naší stavby byla provedena dne 27. září
1947 za účasti Stavební a silniční komise ZNV. Termín
na dokončení stavby stanoven komisí 31. 12. 1948.
S platností od 1. ledna 1947 nebylo již v kompetenci
ministerstva školství vyřizovat žádosti o přidělení do
vlastnictví, a tak ČOS naši žádost posílá na Fond ná-
rodní obnovy v Praze. Protože však konfiskát domu čp.
68 byl dříve veden jako zemědělská usedlost, podniká
naše žádost další cestu (doslova křížovou), a to na mi-
nisterstvo zemědělství a toto ministerstvo pak dne 29.
ledna 1947 vydává „Přídělovou listinu“ a vlastnické
právo k přiděleným nemovitostem pro tělocvičnou jed-
notu Sokol ve Vojkovicích. Další věc se podařila!

V prosinci 1947 objednáváme okna u fy Mezník,
Hrušovany, 3 okna do přísálí, 1 okno nad vchodová
vrata a 2 ks vrat. Vlastní stavba je tak připravena na pře-
zimování. Podařilo se nám opatřit piano po Němcích
a o jeho přidělení byla podána žádost na ZNV. A co pro-
gram na dokončení stavby v roce 1948? Dokončení
sálu, přísálí, jeviště, galerie s přilehlými místnostmi
a uliční fasáda.

Pokračování někdy příště.
Richard Večeřa 

Sokol Vojkovice – Malá kronika, část 2
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Ceny vodného a stočného na rok 2024
Valná hromada VaK Židlochovicko na svém zasedání dne 30. 11. 2023 schválila výši vodného a stočného na

rok 2024. 
Do ceny vodného a stočného se promítla legislativní změna spočívající z navýšení DPH z původních 10%

na 12%  a 0,8% na obnovu technické infrastruktury  v roce 2024.

Vodné - v roce 2023 včetně DPH 65,- Kč
v roce 2024 včetně DPH 69,- Kč

Stočné - v roce 2023 včetně DPH 79,- Kč
v roce 2024 včetně DPH 79,- Kč

Celkem  v roce 2024  včetně DPH 148,- Kč

Pouze pro srovnání uvádíme ceny vodného a stočného na rok 2024 i v jiných svazcích:
Svazek Tišnovsko 150 Kč/m3 včetně DPH
Svazek Ivančicko, 148 Kč/m3 včetně DPH
Svazek Bílovicko 148 Kč/m3 včetně DPH
Svazek Šlapanicko 142 Kč/m3 včetně DPH

Dále byl schválen plán oprav vodárenských zařízení, mezi něž patří i mj. oprava vodovodu ve Vojkovicích
v ul. Nádražní v délce 260m. Jedná se o vodovod pod místní komunikací, která má být na základě informace od
vedení Obce Vojkovice rekonstruována. Vodovod je po dožití, je uložen v zámrzné hloubce a mohl by být po re-
konstrukci komunikace předmětem případných havárií. 

V příštím vydání Zpravodaje vás budeme informovat o realizovaných akcích na území VaK Židlochovicko
v roce 2023.

V neposlední řadě bychom chtěli popřát všem odběratelům klidné a pohodové vánoční svátky a v roce 2024
pevné zdraví a hodně osobních a pracovních úspěchů.

Za VaK Židlochovicko  Karel Klein, předseda VaK 
a Martina Furchová, referentka

Rozsvícení vánočního stromu 2023
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Foto Monika Čupová
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